
1 
 

Protokół nr VII.2019 
VII Sesji Rady Gminy Ręczno 

dnia 28 czerwca 2019 r. 
 
RG.0002.5.2019 

rozpoczęcie godz. 10:00 
zakończenie godz. 12:15 

              Miejsce obrad – sala „Wspólny Dom”  w Ręcznie  
 

         Obecni radni         Nieobecni radni                                                                  
 

1. Betka Włodzimierz    
2. Dembowski Adam             
3. Felecka-Tręda Mariola    
4. Filocha Jan              
5. Flasz Ewa       
6. Konarski Zdzisław    
7. Michalski Kazimierz             
8. Ociepa Jarosław             
9. Olszta Małgorzata    
10. Patura Jolanta     
11. Piętos Dominika     
12. Skrobek Marek     
13. Synderecka Agnieszka   
14. Świstak Robert     
15. Zawada Mirosław 

        
O godz. 10:00 Przewodniczący Mirosław Zawada otworzył VII Sesję Rady Gminy 

Ręczno, powitał radnych i w ich imieniu osoby zaproszone na obrady: Wójta Piotra Łysonia, 
Zastępcę Wójta Marcina Kusa, Sekretarz Marię Lesiakowską, Skarbnik Bożenę Jarosińską, 
Adwokat Paulinę Kłosowicz-Madalińską, Kierownik GOPS Elżbietę Krawczyk, Dyrektor GBP 
Małgorzatę Woźnica, Prezes Stowarzyszenia Rozwoju Gminy Ręczno Danutę Stępień oraz 
sołtysów. 

Na podstawie listy obecności w obradach bierze udział 15 radnych, przewodniczący 
stwierdził prawomocność sesji do podejmowania uchwał. 

Listy obecności radnych, sołtysów i gości stanowią pisemne załączniki do protokołu. 
 

Punkt 2 
Wnioski do proponowanego porządku obrad 

 

Radni nie zgłosili wniosków do porządku obrad. Przewodniczący przedstawił porządek 
obrad, jak w zaproszeniu: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Wnioski do proponowanego porządku obrad. 
3. Wnioski do protokołu VI sesji Rady Gminy Ręczno. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach między sesjami. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
6. Debata nad raportem o stanie gminy. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy wotum zaufania. 
8. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2018 r. (Odczytanie opinii i wniosku 

Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Ręczno z wykonania 
budżetu za 2018 r.; Odczytanie opinii RIO w sprawie opinii do wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Ręczno o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 rok.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ręczno 
na lata 2019-2028. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2019 rok. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na 

ławników.  
14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na 

lata 2019 – 2021. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Stobnicy. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości. 
17. Sprawy różne. 
18. Zamknięcie sesji. 

 
Punkt 3 

Wnioski do protokołu VI Sesji Rady Gminy Ręczno 
Nie zgłoszono wniosków do protokołu poprzedniej sesji. 
 

Punkt 4 
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach między sesjami 
Przewodniczący Mirosław Zawada przedstawił informacje o swoich działaniach między 
sesjami, informacja stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 5 
Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 
Wójt Gminy Piotr Łysoń przedstawił sprawozdanie z ważniejszych działań, podejmowanych 
decyzji oraz wydanych zarządzeń w okresie miedzy sesjami - sprawozdanie stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 6 
Debata nad raportem o stanie gminy 
 

Radny Adam Dembowski 
Pytanie do skarbnik – Były trzy komisje, oświatowa miała podany stan zadłużenia 22%, 
komisja rewizyjna otrzymała odpowiedź 29,5%, dlaczego są takie odpowiedzi ? 
Pytanie dot. służby zdrowia, z tego co wiem pan wójt rozmawiał wczoraj z panem 
Klimczykiem, czy nie idzie ulepszyć … ? 
 

Przewodniczący Mirosław Zawada poprosił radnego, żeby ww. sprawy zgłaszać w sprawach 
różnych, a w tym punkcie dyskutować na temat raportu o stanie gminy.  
 

Radna Jolanta Patura 
Jest to pierwszy raport. Może w przyszłości należałoby zwrócić uwagę na kilka faktów, 
słownictwo, które być może sprawią, że ten raport będzie bardziej przyjazny dla 
mieszkańców. W raporcie nie zawsze dużo znaczy bardzo dobrze. Są dysproporcje 
w sprawozdaniach z poszczególnych jednostek pracujących na terenie gminy bądź też 
zagadnień. Bardzo mocno rozbudowana jest sprawa Szkoły Podstawowej w Stobnicy. 
Wydaje mi się, że w raporcie o stanie gminy bardziej są potrzebne rzeczy istotne dla samej 
gminy, a to czy jest zrobiony apel z okazji jakiegoś dnia, to mało istotne. Te materiały gminy 
otrzymała od poszczególnych jednostek, ale niemniej w pewnych kwestiach należałoby te 
sprawy uaktualniać. Szkoła Podstawowa w Ręcznie dosyć skromnie podała te informacje, 
ale tajemnicą poliszynela jest, że uczniowie tej szkoły od lat jak zwykle zajmują wysokie 
miejsca w zawodach sportowych. Jest to jednocześnie promocja gminy i może należałoby 
podać taką informację, bo dla przykładu podsumowanie roku 2018, gdzie na szczeblu 
zawodów wojewódzkich i zawodów powiatowych nasze gimnazjum uzyskało drugie miejsce, 
szkoła podstawowa pierwsze. Są dwa rzuty tzw. ligi lekkoatletycznej, gdzie gimnazjum zajęło 
drugie miejsce (szczebel zawodów wojewódzkich), szkoła podstawowa klasy 4-6 drugie 
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miejsce, klasy 7-8 pierwsze. Trzeba zaznaczyć jeszcze, że hart ducha uczniów, ale 
i nauczycieli, to po trosze też i moja zasługa. Przegraliśmy tylko z Rozprzą, z gminą i szkołą, 
która ma nie dość, że dużą liczbę uczniów, to jeszcze ma zaplecze treningowe, gdzie ma 
pieniądze na SKS-y i na wszystko. My tylko pracujemy na zasadzie zadań lekcji wychowania 
fizycznego.  
Myślę, że takie rzeczy promujące gminę może by się przydały. W posumowaniu mówi się 
o walorach zabytkowych gminy, o walorach turystycznych. Mieszkańcy gminy wiedzą o tych 
zabytkach, ale ten raport jest na stronie gminy, ogólnie dostępny dla wszystkich. Nie 
znalazłam nic na temat gospodarstw agroturystycznych, czy mamy takowe, czy nie mamy. 
Nic się nie mówi o spływach kajakowych, które są tak modne w ostatnim okresie, a u nas jest 
ta baza bardzo szeroka. Co również zaowocowałoby tym, że być może przyciągnęłoby ludzi 
z zewnątrz. Może taka informacja by się przydała.  
W dziale mówi się dużo o projekcie „BUD-UJ Razem”, o jego strukturze powstania, ale nie 
zauważyłam nigdzie takiego zestawienia, że gmina Ręczno uczestnicząc w tym projekcie 
zrobiła to, to i to. Byłby to przekaz, co nam dało uczestnictwo w „BUD-UJ Razem”.     
 
Radna Małgorzata Olszta 
Zgadzam się z radną absolutnie. W raporcie jest zaburzona treść i proporcje tej treści. 
Np. na temat ochrony zdrowia mamy trzy linijki, trochę mało, bo daje to do myślenia. Wiem, 
że chwalimy się, a tym czym nie mamy się pochwalić, to po prostu pomijamy. Odnośnie 
turystyki nie znalazłam informacji na temat gospodarstw agroturystycznych, czy coś 
przeoczyłam ? Myślę, że to jest ważne w raporcie, bo jeżeli ktoś się będzie do nas wybierał, 
to na podstawie tego raportu może by znalazł bazę noclegową. Tymczasem nie mamy tutaj 
takiej informacji.  
 
Radny Marek Skrobek 
Chciałem zwrócić uwagę na taką rzecz, dość dużo się mówi i dość dużo się robi 
w miejscowościach centralnych, jak Ręczno, Stobnica, Bąkowa Góra, ale nasza gmina nie 
składa się tylko z tych dużych miejscowości. Oprócz dużych miejscowości są różnego 
rodzaju przysiółki, na których nie robi się nic. Weźmy Przewóz, Hylowizna, Ręczno ulica 
Spółdzielcza. Przy tych upałach dzisiejszych tumany kurzu wiszą w powietrzu, nie da się 
oddychać, nie da się wyjść. Dęba Las, Dęba Pysowy nawet nie ma oświetlenia ulicznego. 
Chwalimy się placami zabaw, innymi rzeczami, fajnie, ale pomyślmy o tych, którzy mieszkają 
za lasem. Nie tylko centrum.  
 
Wójt Piotr Łysoń 
Ustawa o samorządzie gminnym nakazuje nam stworzenie raportu. Raport ma obejmować 
podsumowanie działalności wójta w roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, 
programów i strategii, uchwał rady gminy i budżetu obywatelskiego. Być może są zachwiane 
równowagi, tworzyliśmy to pierwszy raz, nie wynajmowaliśmy firmy zewnętrznej, bo kosztuje 
to kilka tysięcy, zrobili to pracownicy. Dziękuję za cenne uwagi, do których się na pewno 
przychylimy, ale w ustawie jest też zapisane, że rada gminy może określić w drodze uchwały 
szczegółowe wymogi dotyczące raportu.   
 
Radna Małgorzata Olszta 
Rozumiem, że te dane spłynęły np. ze szkół. Jeśli chodzi o informację ze szkoły w Stobnicy 
podane są nazwiska dzieci. Wydaje mi się, że trzeba by uważać na to ze względu na RODO. 
Czy ktoś wziął to pod uwagę, przygotowywała to chyba pani Lesiakowska ?  
 
Sekretarz Maria Lesiakowska 
Uważam, że jeżeli kierownik jednostki podaje nam takie informacje, czyli na pewno ma 
zgodę rodziców na przekazanie nazwisk dzieci. Skonsultuję to z panią dyrektor. Myślę, że 
taka zgoda rodziców u pani dyrektor jest.  
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Radna Małgorzata Olszta - Jest to o tyle niebezpieczne, że nazwiska są, a za chwilę 
będziemy musieli wyłożyć pieniądze na odszkodowania.  
 
Radna Jolanta Patura 
Zdajemy sobie sprawę, że raport był przygotowywany pierwszy raz. Stąd nasze uwagi, bo 
może jak jedna osoba pracuje nad nim, to nie obejmie wszystkiego swoim zakresem, stąd 
wydaje mi się chyba niezbyt szkodliwa dyskusja. Raport, oprócz pozytywów w jakim 
jesteśmy stanie, powinien również mówić o negatywach naszej sytuacji. Mam na myśli stan 
naszego zadłużenia, dobrze by było kilka słów analizy, jaki to jest procent naszego dochodu, 
czy była to tendencja zniżkowa, czy zwyżkowa. Może uzmysłowić mieszkańcom, że nie 
jesteśmy w sytuacji bardzo dobrej, że sytuacja nasza nie jest bardzo dobra, nawet 
momentami dobra. Po takiej analizie uzmysłowimy także mieszkańcom, że gminy na wiele 
działań, które gdzieś tam wszyscy chcieliby mieć, na wiele działań po prostu na chwilę 
obecną nie stać. Naświetliłoby to sytuację, że nie możemy w chwili obecnej o jakąś tam 
kolejną drogę sobie walczyć, bo nie ma takich pieniędzy. Takie podsumowanie byłoby dobre.  
W raporcie wymieniane są sołectwa i zaraz granty sołeckie i zdjęcia. Jakby granty przerzucić 
w dział inwestycje, byłoby to bardziej wyraźne, bo pod sołectwami nikt nie zwróci uwagi, że 
granty dostały te miejscowości. 
 

Na tym zakończono debatę nad raportem.  
 
[ W tym miejscu Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach od godz.10:35 do 11:00 ] 
 

Punkt 7 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy wotum zaufania 
 
przyjęto przedmiot głosowania (w. bezwzględna) 
Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 
Uchwała Rady Gminy Ręczno w sprawie udzielenia Wójtowi wotum zaufania oznaczona 
została nr VII.45.2019, uchwała stanowi pisemny załącznik do protokołu. 

 
Punkt 8 

Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2018 r. (Odczytanie opinii i wniosku 
Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Ręczno z wykonania 
budżetu za 2018 r.; Odczytanie opinii RIO w sprawie opinii do wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Ręczno o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy) 
 
Skarbnik Bożena Jarosińska przedstawiła sprawozdanie Wójta Gminy Ręczno z wykonania 
budżetu gminy za 2018 rok – sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Ręczno Marek Skrobek odczytał uchwały 
komisji z dnia 27 maja 2019 r.: uchwałę nr 1.2019 w sprawie zaopiniowania wykonania 
budżetu Gminy Ręczno za 2018 i uchwałę nr 2.2019 w sprawie wniosku o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy Ręczno za 2018 rok (ww. uchwały stanowią załączniki do 
protokołu). Następnie odczytał uchwałę II/114/2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Łodzi z dnia 4 czerwca 2019 roku w sprawie opinii do wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Ręczno o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy – opinia 
pozytywna (uchwała RIO stanowi pisemny załącznik do protokołu). 
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Punkt 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 rok 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr VII.46.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 czerwca 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 10 
Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy 

 

przyjęto przedmiot głosowania (w. bezwzględna) 
Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 
Uchwała nr VII.47.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 czerwca 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 
Wójt Gminy Piotr Łysoń powiedział: 
„Dziękuję bardzo serdecznie za wyrażone zaufanie. Ze swojej strony dalej będę ciężko 
pracował dla dobra naszej gminy i wspólnie będziemy naszą przyszłość kształtować. 
Dziękuję Państwu radnym, a przede wszystkim pracownikom urzędu gminy, bo bez 
pracowników nic bym nie zrealizował. Życzę powodzenia i zawsze miłej, konstruktywnej 
dyskusji. Wszelkie uwagi zawsze będę przyjmował, które Państwo zgłaszacie i będę 
realizował.”    

 
Punkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ręczno 
na lata 2019-2028 

 

Skarbnik Bożena Jarosińska  
Radni otrzymali w systemie RADA zmienione projekty uchwał WPF na lata 2019-2028 
i zmiany budżetu na 2019 rok (wcześniej projekty omawiane na posiedzeniach komisji). 
Ponieważ marszałek podpisał umowy w sprawie dotacji celowej na nasze granty, wnosimy 
do budżetu po stronie dochodów 24 000,00 zł, 4 000,00 zł na wydatki bieżące, 20 000,00 zł 
na wydatki majątkowe. W związku z tym zmiana też w zał. nr 2 i doszedł nam nowy 
załącznik. WPF jest to odzwierciedlenie naszego budżetu rocznego i wieloletniego. Jeżeli 
wnosimy jakieś dochody do budżetu gminy, też uaktualniamy naszą WPF gminy. 
W zał. nr 2 projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu w dziale Transport i łączność / Drogi 
publiczne gminne – omawiając na komisji – wnosiliśmy 10 000,00 zł na wycinkę zakrzaczeń, 
teraz zmniejszamy wydatki bieżące Zakup usług remontowych o 10 000,00 zł a zwiększamy 
Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 20 000,00 zł, ponieważ dotacja, którą przyznał 
nam marszałek jest na wydatki majątkowe i nasze zadanie „Modernizacja drogi nr 110315E 
miejscowości Będzyn” 20 000,00 zł (10 000,00 zł jest od marszałka i 10 000,00 zł naszych 
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środków) - to jest jedno zadanie grantowe. Kolejnym jest „Budowa wiaty rekreacyjnej 
z wyposażeniem dla sołectwo Łęg Ręczyński” wnosimy 10 000,00 zł od marszałka, 
10 000,00 zł mieliśmy już wprowadzone środki własne. Trzeci grant „Zakup stołów” rozdział 
75095 § 4210 Zakup materiałów i wyposażenia zwiększamy plan o 4 000,00 zł, 4 000,00 zł 
mieliśmy własnych, razem 8 000,00 zł na zakup stołów i krzeseł dla sołectwa Stobnica-Piła. 
Dodatkowo wprowadzamy 24 000,00 zł po stronie dochodów i 24 000,00 zł po stronie 
wydatków. Są to zmiany wprowadzone do projektu uchwały omówionej na posiedzeniach 
komisji. 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr VII.48.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 czerwca 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 12 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2019 rok 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr VII.49.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 czerwca 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 13 
Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników 

 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr VII.50.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 czerwca 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 14 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na 
lata 2019 – 2021 

 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
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ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Flasz Ewa; 
Konarski 
Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 1 - Filocha Jan; 
 
Uchwała nr VII.51.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 czerwca 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 

 
Punkt 15 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Stobnicy 
 
Radna Jolanta Patura 
Zanim podejmiemy decyzję o dotacji dla OSP Stobnica podaję w imieniu kilku radnych parę 
uwag. Po zebraniu informacji od wszystkich komisji to tak na dobrą sprawę nie 
przedstawiono nam, czy ten remont był zasadny teraz i w tym momencie. Dlaczego o tym 
mówię - kiedy radny Betka wielokrotnie w tej kadencji mówił o wiacie na przystanku 
w Stobnicy, gdzie wielu mieszkańców korzystałoby z tej wiaty, to sugeruje się, że należy to 
wpisać do budżetu na rok 2020. Tutaj ten remont, nie wiem czy wcześniej był uzgadniany 
z panem wójtem, czy nie był uzgadniany ? W tej chwili wiemy, że remont już jest skończony, 
samochody stoją w garażu, a więc w jakiś sposób jesteśmy postawieni przed faktem 
dokonanym, że jest to już zrobione. Wiemy wszyscy, że decyzje o inwestycjach podejmuje 
pan wójt, że to do niego należy ostateczna decyzja, ale jednocześnie jest także zdanie rady 
gminy. Nie bez powodu w raporcie o stanie w strukturze władz rada gminy jest na czele. 
Sugerowalibyśmy na przyszłość, żeby pewnego rodzaju inwestycje były zgłaszane 
wcześniej. Jakiś priorytet uznać do tego, żeby wykonywać, bo w tym momencie troszeczkę 
jesteśmy zaskoczeni tym. Nie da się ukryć, że jednostka w Stobnicy to jest nasza 
priorytetowa jednostka, jest to jednostka bardzo liczna, aktywna, rozbudowuje się 
personalnie. Osiąga bardzo dobre wyniki, jeżeli chodzi o gotowość bojową, którą co jakiś 
czas sprawdza Piotrków. Nie ma tu jakiś stron niekorzystnych. Boli nas cały czas kwestia 
załatwienia tej sprawy.  
 
Wójt Piotr Łysoń 
OSP Stobnica wystąpiła do nas z wnioskiem o dofinansowanie remontu. Tej inwestycji nie 
prowadzi gmina, my jedynie możemy udzielić dotację. Czy robią, czy nie robią, nie mam 
takich informacji, natomiast jeśli chodzi o środki to nie są wcale jakieś ogromne. Tu trzeba 
docenić starania strażaków, być może zakres prac obecny zrobili ze swoich pieniędzy. 
 
Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Stobnicy 
przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 
Uchwała nr VII.52.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 czerwca 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 
 



8 
 

Punkt 16 
Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 -  
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr VII.53.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 czerwca 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 17 
Sprawy różne 
 

Radny Włodzimierz Betka 
1. Zakrzaczenie drogi Stobnica Trzy Morgi, narosło tam dużo chaszczy. 
2. Jest tam od zakrętu asfalt niżej niż pobocza, dobrze byłoby zebrać pobocza, bo 

w razie ulewy woda płynie drogą. 
 

Radny Marek Skrobek 
Wracając do raportu o stanie gminy, to co zostało zrobione, to widzimy. Dobrze czy źle, 
słusznie czy nie, oceni historia. Jakie plany na przyszłość, jeśli chodzi o naszą gminę ? 
Nowa kadencja, pół roku minęło, chcielibyśmy się dowiedzieć, jak pan wójt to widzi ? Czy 
staramy się pozyskać jakieś środki zewnętrzne, czy jest ktoś, kto się tym zajmuje, jakaś 
grupa pracowników urzędu gminy, czy pojedynczy pracownik ? Czy to wszystko się dzieje na 
zasadzie: dadzą to weźmiemy, a jak nie dadzą, to nie będzie ? 
 

Radny Kazimierz Michalski 
Prośba o monitowanie do Urzędu Wojewódzkiego o wykaszanie poboczy na drodze 
wojewódzkiej, bo w niektórych miejscach jedzie się jak w tunelu. Wieczorem nic nie widać, 
czy jakieś zwierzę wychodzi czy coś. 
 

Skarbnik Bożena Jarosińska 
Odpowiedź na pytanie radnego Dembowskiego 
Na komisji rewizyjnej podawałam kwotę zadłużenia na dzień 31 grudnia i wynosi ona 
14,58 % wykonanych dochodów w 2018 r. Na komisji budżetowej radna Patura pytała 
o zadłużenie na dzień dzisiejszy. Po stronie planu mamy kwotę długu 2 639 673,68 zł z roku 
poprzedniego plus planowane przychody 2 616 800,63 zł, plus planowane rozchody 
751 595,00 zł (spłata). Kwota długu planowana wynosi 4 504 879,31 zł i wynosi 29,02 % 
w  stosunku do dochodów na dzień dzisiejszy. Budżet jest ruchomy, co sesja wnosimy jakieś 
dodatkowe środki, zwiększamy dochody, zarządzeniem wójta też wprowadzamy dotacje, 
wskaźnik procentowy zawsze będzie ruchomy, po każdej wprowadzonej zmianie do budżetu, 
bo jest to wskaźnik do dochodów. Na dzień dzisiejszy jest to 29,02 %. 
 

Radny Adam Dembowski 
W budynku po ośrodku zdrowia wynajmujemy mieszkania – jest słaba ściągalność, brak 
wpływów za podatki, za śmieci i te sprawy ciągną się latami. Czy jest szansa ściągnięcia 
tych pieniędzy ? 
 

Adwokat Paulina Kłosowicz-Madalińska 
Kwestie dotyczące windykacji, egzekucji należności, to według mojej wiedzy stanowiska 
dedykowane do prowadzenia tej egzekucji podejmują wszelkie działania, zgodne 
z przepisami prawa i wykorzystują wszelkie instrumenty prawne, ażeby ta egzekucja była 
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w miarę możliwości skuteczna. Egzekucja jest skuteczna wtedy, kiedy dłużnik ma majątek. 
Pojawiają się trudności, kiedy tego majątku nie ma. Według mojej wiedzy pracownicy 
podejmują również wszelkie czynności zmierzające do zabezpieczenia się na majątku 
ewentualnego dłużnika. W mojej ocenie ta ściągalność jest na poziomie zadawalającym. 
Ostatnia kontrola przy stanowiskach dotyczących podatków i opłat lokalnych wykazała 
pozytywne skutki ściągalności. Kontrolujący wyrazili zadowolenie, jeżeli chodzi o ściągalność 
tych należności. Jeżeli chodzi o plany, to podejmujemy działania zmierzające do 
podejmowania egzekucji nawet na poziomie europejskim, nie ograniczamy się tylko do 
kwestii związanych z naszym krajem. Jeżeli mamy dłużnika, który uciekł nam poza granice 
Polski to podejmujemy działania. Mamy pewne instrumenty, które możemy podjąć i takie 
działania podejmujemy również, żeby nie tylko prowadzić egzekucję na terenie kraju, ale 
również prowadzić egzekucję poza granicami naszego kraju na poziomie europejskim, 
ponieważ pozwalają nam na to przepisy prawa. Zatem podejmujemy wszelkie możliwe 
działania, zgodnie z przepisami prawa. Wykorzystujemy wszelkie możliwe instrumenty, żeby 
poprawić skuteczność i ściągalność tych należności, o których pan radny wspominał.     
 

Radny Adam Dembowski 
Pan wójt rozmawiał wczoraj z dr Klimczykiem kierownikiem ośrodka zdrowia. Część naszych 
mieszkańców należy do Przedborza, do Trzepnicy, do Sulejowa. Co pan wójt się dowiedział 
od dr Klimczyka, czy jest szansa, żeby ośrodek dobrze funkcjonował, a szczególnie chodzi 
o lekarzy specjalistów, żeby dostęp do specjalistów był jak najbliższy, żeby nie musieli 
jeździć poza teren naszej gminy.     
 

Wójt Piotr Łysoń - Było to spotkanie towarzyskie i nie mogę zdradzić szczegółów tego 
spotkania, bo pan Klimczyk mógłby się obrazić.  
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa  
1. Odpowiedź na pyt. radnego Betki odnośnie koszenia poboczy, usuwania zakrzaczeń 

na poboczach dróg powiatowych, nie tylko na Trzech Morgach, ale i na terenie całej 
gminy. Dzwoniłem osobiście do dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych o wykonanie 
tych cięć. Obiecał, że po ogłoszeniu wycinania zakrzaczeń poboczy na terenie całego 
powiatu  te prace będą czynione. Prace będą czynione też na wcześniejszy wniosek 
radnej z Będzyna, przy drodze powiatowej Zbyłowice, Majkowice, Ręczno ulica 
Główna i też na Trzech Morgach. Musimy tylko poczekać na ogłoszenie ZDP dot. 
wykonania tych prac. 
Odnośnie pobocza, które jest nierówne – nie znam sprawy. Napiszę pismo na 
zgłoszony wniosek o wyrównanie pobocza na Trzech Morgach. 

2. Odpowiedź na pyt. radnego Michalskiego prace na drodze wojewódzkiej są już 
czynione od strony Przygłowa. Myślę, że niebawem prace będą się posuwały 
w kierunku gminy Ręczno. Dzwoniłem kilka razy odnośnie koszenia poboczy przy 
drodze wojewódzkiej i odnośnie dużych ubytków w miejscowości Paskrzyn, 
spowodowane natężonym ruchem samochodów ciężarowych. 

 

Wójt Piotr Łysoń  
Na zapytanie zgłoszone przez radnego Marka Skrobka chciałbym się lepiej przygotować. Nie 
chciałbym dzisiaj odpowiadać na gorąco, bo mógłbym coś pominąć. 
 

Sołtys Małgorzata Gruszczyńska - Ręczno 
Są zgłoszenia, że na ulicy Przedborskiej w Ręcznie rano zamiast wody mają z kranu 
herbatę. Poprosiłam, żeby przynieśli słoiczek tej wody do urzędu gminy i pokazali. Ta pani 
była dość nieprzyjemnie zmyta, nie wytłumaczono jej dlaczego, co, jak, poczuła się jak intruz 
w urzędzie gminy. Nie wiem, jak długo mam mieszkańcom mówić, że płacimy za powietrze. 
U mnie bije z kranu powietrze tak mocno, że nie idzie po prostu niekiedy nalać wody. 
Na ulicy Myśliwskiej w Ręcznie, początek wjazdu po prawej stronie, w rowie zaczynają 
rosnąć drzewa. Prosiłam już kiedyś, żeby tam na wiosnę wypryskać, bo ten rów nie będzie 
spełniał swoich wymogów. Rosną już tam dość spore drzewa, mamy pracowników którzy 
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może skosiliby tam piłami spalinowymi. Dalej jest już wykoszone, ale ten początek 
newralgiczny nie ma kto wykosić.  
Krzaki przy drodze powiatowej, bliżej lokalu „Pod sosnami” strach jest na tym zakręcie 
jechać. Kiedyś sama wyłamałam tych gałęzi trochę, bo są niekolczaste, ale akacje przy 
drodze powiatowej już wchodzą w drogę. Jak się jedzie rowerem, to człowiek ma podrapane 
ręce przez gałęzie, szczególnie jak jedzie samochód, bo nie ma gdzie zjechać.  
 

Sołtys Małgorzata Strychalska – Paskrzyn 
Proszę o wykonanie poniżej wyszczególnionych czynności dla sołectwa Paskrzyn służącym 
w codziennym życiu mieszkańcom sołectwa. Drogi: 

 Kolonia Paskrzyn – Myndlówka zasypanie dołów, chociaż przywiezienie grysu, to 
rolnicy sami sobie we własnym zakresie zasypią.  

 Brzezie granice zasypanie dołów.  

 Paskrzyn Brzezie droga asfaltowa wymaga położenia nowej nawierzchni po upalnym 
dniu, który miał miejsce 25 czerwca 2019 r. Droga została w nieodwracalny sposób 
uszkodzona. Przyczyną uszkodzenia była złej jakości masa, która była wylana na 
słabe podłoże, niedostosowana do ciężkiego sprzętu.  

Rowy:  

 Kolonia Paskrzyn oczyścić rów z chaszczy, zadrzewień.  

 Paskrzyn Brzezie oczyścić rów z chaszczy, zadrzewień, gałęzie uszkadzają lusterka 
przy autach.  

 Paskrzyn Pociosek oczyścić pobocze (przy rowie). 
Sprawy różne: spalona żarówka koło Cieślika za krzyżem; przystanek po stronie wschodniej; 
w dobie starzejącego się społeczeństwa przydałoby się miejsce dla starszych osób z jakąś 
ławeczką.  
 

Sołtys Bogdan Suska  
Nie działa syrena przy remizie w Majkowicach, można by to poprawić, w razie nieszczęścia 
to by się przydała. 
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa  
Są poczynione prace odnośnie remizy strażackiej, która obecnie jest we władaniu gminy. 
Syrena niebawem będzie podłączona i będzie działała sprawnie, są już zakupione materiały 
ku temu, radny się tym interesuje. Myślę, że w najbliższych tygodniach to będzie 
zrealizowane. 
Odnośnie wody na stacji uzdatniania w Ręcznie, stacja uległa poważnej awarii. Uległ awarii 
sterownik, który steruje wszystkimi procesami uzdatniania i sterowaniem obrotami pompy 
głębinowej na naszym ujęciu. Ta awaria została usunięta przez wyspecjalizowaną firmę. 
Ponieśliśmy  21 700,00 zł netto kosztów, ale ta awaria przyczyniła się do uszkodzenia trzech 
zasuw. Dwie zasuwy mają małe znaczenie, bo kierują procesami uzdatniania wody 
i płukaniem filtrów (odmanganiaczy i odżelaziaczy). Trzecia zasuwa pełni funkcję 
odpowietrznika i stąd to ponadnormatywne powietrze w naszej sieci wodociągowej, które 
najbardziej dotyka mieszkańców ulicy Przedborskiej, zlokalizowanej blisko tego ujęcia. 
Dokładnie teraz nasi pracownicy (konserwatorzy) spróbują obejść ten układ sterowania 
w sposób najmniej uciążliwy. Zastosujemy taki zawór, który to powietrze odprowadzi do 
popłuczyn. Podejrzewam, że po dzisiejszym dniu ta sytuacja powinna się poprawić. Wczoraj 
dzwoniłem osobiście do serwisu, najprawdopodobniej ten zawór odpowietrzający będzie 
w następnym tygodniu i myślę, że sytuacja jeśli chodzi o wodę na ulicy Przedborskiej, na 
całym ujęciu w Ręcznie poprawi się.  
Jeżeli chodzi o panią, która u nas była, pokazywała tą wodę z tego ujęcia z ul. Przedborskiej, 
czy była niemile przywitana – uważam, że nie. Ja i pan wójt prowadziliśmy rozmowy 
dotyczące przydomowych oczyszczalni ścieków, ktoś wchodzi do nas do pokoju, nie mówi 
dzień dobry, nie puka, wchodzi i od razu pokazuje, trzepie nam słoikiem z wodą. My też 
mamy jakieś zasady, też musimy jakąś współpracę zachować, mieliśmy ważniejszą sprawę. 
Tej pani na pewno nie odmówiliśmy wyjaśnienia tej sprawy. Ja próbowałem nawiązać 
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kontakt, ale ona już nie chciała ze mną rozmawiać po rozmowie z panem wójtem, no 
i uciekła z mojego pokoju. Jeżeli ta pani jest pokrzywdzona, to przepraszam, ale naprawdę 
chcieliśmy w sposób pozytywny i właściwy załatwić. 
Jeżeli chodzi o zakrzaczenia przy drodze powiatowej dzwoniłem kilkakrotnie do dyrektora 
odnośnie wycięcia. Powiedział, że na razie nie ma ludzi, nie ma sprzętu, najpierw wykosi 
pobocza, dopiero zajmie się zakrzaczeniami. Zaraz po sesji ponowię telefon, ale jeżeli 
telefon nie pomoże, to tym razem naprawdę napiszę pismo, wniosek radnych o wycięcie 
zakrzaczeń przy wszystkich drogach, które były wcześniej omawiane, bo ta sprawa też już 
jest niepokojąca i rzeczywiście te zakrzaczenia w znacznym stopniu zagrażają, jeżeli chodzi 
o ruch pieszy, rowerowy, czy samochodów, które poruszają się tą drogą.  
Jeżeli chodzi o ulicę Myśliwską – zgadzam się. Byliśmy z panem wójtem w innej sprawie na 
tej ulicy w celu zabezpieczenia rowu, który „popłynął” po ostatnim deszczu. Jak najbardziej, 
pracownicy zostaną wysłani i zagrożenie na tym poboczu zostanie usunięte, spryskane 
zostaną mniejsze drzewka, większe zostaną usunięte. Na początku następnego tygodnia 
kogoś tam wyślemy, wyprostujemy znak ul. Myśliwskiej, który jest też krzywy, który też 
popłynął podczas ulewy. Będzie to na dniach zrobione.  
 

Sołtys Alicja Ceglińska – Kolonia Ręczno  
Zostałam sołtyską wsi Kolonia Ręczno. Chciałam tylko powiedzieć tak – nie zwalajmy 
wszystko na urząd, po prostu róbmy koło siebie coś, jakiś porządek, nie zwalajmy 
wszystkiego na urzędników, że przyjadą, że wykopią, że zrobią. Po prostu, niech każdy 
wyjdzie i coś tam uprzątnie, zrobi, to jest dla mnie niezrozumiała rzecz. 
 

Radna Małgorzata Olszta  
Co z lustrami drogowymi, bo już trochę czasu upłynęło, pisma jakieś poszły, a nie wiem co 
się dzieje w tej kwestii ? 
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa  
Chyba przedwczoraj przez ePUAP wpłynęło do nas pismo z Komisji Bezpieczeństwa przy 
Zarządzie Dróg Powiatowych, że te dwa lustra są niezasadne. Jeżeli przyjdzie oficjalne 
pismo pocztą, to pani też przekażemy.   
 

Radna Małgorzata Olszta 
Upieram się, że przynajmniej jedno lustro z Nowej na ul. Główną jest jak najbardziej zasadne 
i prosiłabym, kiedy przyjdzie to oficjalne pismo, żeby jednak ponawiać prośbę. Bo tak na 
razie to wygląda na to, że się kompletnie nie można dogadać z Zarządem Dróg 
Powiatowych. Lustra nie, wykoszenie nie, likwidacja zakrzaczeń nie, to nie wiem, czy 
współpraca się źle układa ? 
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa 
Współpraca się układa bardzo dobrze o czym świadczą nasze wcześniejsze inwestycje, 
które będą kontynuowane też, myślę że w następnych latach. Chciałem zauważyć jeszcze 
jedną kwestię, że większość samorządów na terenie naszego powiatu podpisuje ze 
starostwem powiatowym porozumienia odnośnie cięcia poboczy, łatania ubytków 
mineralnych po zimie w zamian za odśnieżanie dróg. My takie porozumienie mamy 
podpisane ze starostwem, że odśnieżamy drogi powiatowe zlokalizowane na terenie gminy 
Ręczno. Dają nam dotację 10 002,00 zł rocznie i my w tych pieniążkach odśnieżamy te 
drogi. Niektóre samorządy mają podpisane również takie porozumienia na koszenia 
poboczy. Starostwo powiatowe dotuje koszenie poboczy i gmina przy udziale swojego 
sprzętu wykasza te pobocza. Tak mają Łęki Szlacheckie, Gorzkowice, gminy ościenne. Łęki 
Szlacheckie mają również podpisane porozumienie na remonty pozimowe. Wykonują te 
prace: koszą pobocza, odśnieżają, a w zamian za to powiat przyjeżdża i łata im ubytki na 
drogach powiatowych i gminnych. Myślę, że państwo zauważyliście, jeżeli chodzi o odcinki 
dróg w gminie Łęki Szlacheckie. Są tam takie jeszcze miejsca, że do dnia dzisiejszego te 
prace są niewykonane. Podejrzewam, że Zarząd Dróg Powiatowych ma tyle obowiązków 
i tyle prac, a tak mało ludzi, że po prostu nie jest w stanie wszędzie dotrzeć i zrobić to na 
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czas. Osobiście byłem kilka razy u dyrektora ZDP, pan wójt ponawiał telefon, mamy na to 
świadków. Fakt, nigdy nie wysłałem pisma, jeżeli chodzi o te sprawy. Jeżeli to jest tak bardzo 
ważne, to tym razem już wyślemy oficjalne pismo i zobaczymy, jak pismo zadziała.  
 

Radny Robert Świstak - Prośba o wstawienie znaku przy drodze powiatowej do Łęgu 
Ręczyńskiego a Nowinki (na nowym osiedlu) tam nie ma znaku „ustąp pierwszeństwa” i nie 
wiadomo, czy się zatrzymać, czy się nie zatrzymać.  Podcięcie drzew, bo faktycznie od 
strony Łęgu nic nie widać, jak się wyjeżdża.  
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa - Jeżeli dobrze pamiętam to skrzyżowanie, to znak ustąp od 
strony Nowinek do Kolonii Ręczno jest. Pan sugeruje, chodzi o te trzy wypadki, które miały 
miejsce na tym skrzyżowaniu ? To mówimy chyba o Ręcznie, ul. Główna, sprawdzimy to.  
 

Wójt Piotr Łysoń 
Odpowiedź pani sołtys z Paskrzyna, miała bardzo dużo wniosków. Jakieś mniejsze dziury to 
możemy załatać, natomiast wymiany nawierzchni, budowy dróg - zajmujemy się tym przy 
tworzeniu budżetu w miesiącu wrześniu, październiku. Są to typowo wnioski do budżetu, 
radni też będą się tym zajmować, jeżeli będą widzieli potrzebę takiego remontu, to przecież 
radny też może to wnieść. 
 
Sołtys Bożena Rudecka – Stobnica 
Chciałam przede wszystkim podziękować radzie gminy i panu wójtowi za to, że wspomagają 
straże i m.in. naszą straż w Stobnicy. Wiem, że tam był remont przeprowadzany, było 
malowanie. Będę ponawiać i myślę, że rada, gmina pomoże w takich sprawach jak: 

 postawienie wiaty przy drodze wojewódzkiej; 

 dokończenie drogi na Trzy Morgi, co z tego, że spadek jakoś tam zalejemy, ale droga 
jest nieskończona; 

 kładka na strudze, przejście, jest coraz bardziej niebezpieczne to przejście, nie 
mówiąc już o jeździe rowerem, spotkać się z tirami; 

Chciałam zapytać o oznakowanie numeracji wsi Stobnica, szczególnie chodzi o Przewóz. 
Mam wniosek, żeby chociaż raz w kwartale, czy raz na pół roku było spotkanie sołtysów 
z władzami gminy. Łatwiej wtedy się rozmawia, więcej spraw można się dowiedzieć. O wiele 
rzeczy ludzie pytają, a my tego nie wiemy.  
 
Zastępca Wójta Marcin Kusa 
Odpowiedź pani radnej z Bąkowej Góry na pyt. z poprzedniej sesji odnośnie złożonego 
wniosku mieszkańców Parceli. Był to wniosek do budżetu, chodziło o inwestycje drogową od 
drogi na Kalinki w stronę Fandulonki. Wniosek był przedstawiony radzie gminy, jeżeli chodzi 
o wnioski do budżetu. Nie mamy jeszcze regulacji prawnej, czy mamy odpowiadać 
mieszkańcom, radnym, sołtysom, czy po prostu jest debata na temat wniesienia danej 
inwestycji do budżetu bądź nie. Tutaj jeszcze to dopracujemy, dlatego nie zostało to 
odpowiedziane w sposób formalny. Potraktowaliśmy to jako wniosek do budżetu.  

 
Punkt 18 

Zamknięcie sesji 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 12:15 Przewodniczący Mirosław 
Zawada zakończył obrady stwierdzeniem, że zamyka VII Sesję Rady Gminy Ręczno w dniu 
28 czerwca 2019 r. 
 
 
Protokołowała                       Przewodniczący Rady  
         
Barbara Stępień               Mirosław Zawada 
 
 


